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PROTOKÓŁ  Nr XXVII/2014 

SESJI  RADY  GMINY  BOĆKI 

z dnia 29 maja  2014 roku 

 
odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury w Boćkach, pod przewodnictwem Przewodniczącego 

Rady Gminy Pana Krzysztofa Bazylewskiego. 

Obrady rozpoczęto o godz. 10
00 

, a zakończono o godz. 12
15 

Stan Rady   - 15 

Obecnych    - 13 

Radni obecni na Sesji: 

1. Bazylewski Krzysztof   7. Oliwniak Agnieszka 

2. Derehajło Teresa               8. Korniluk Andrzej 

3. Góralczyk Eugeniusz              9. Piotrowska Krystyna 

4. Jakimiuk Anatol    10. Tuszewicki Eugeniusz 

5. Jakubowski Karol               11.Wietoszko Wiesława Teresa                                                                       

6. Lasecka Danuta                                          12. Zienczuk Leszek                                  

                                                                       13. Rzepniewski Paweł 

 

Nieobecni: Radziwił Agnieszka,  Roszkowski Tomasz 

                                                                         

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Derehajło Stanisław, Wójt 

2. Charyton Stanisław, Sekretarz Gminy 

3. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

4. Sołtysi wsi 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Bazylewski przystąpił  do otwarcia obrad Sesji. 

Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 13 radnych, obrady są 

prawomocne. Powitał radnych i przybyłych gości. Nadmienił, że porządek dzienny i projekty 

uchwał radni otrzymali, zapytał czy ktoś ma  pytania lub uwagi do porządku. Uwag nie 

zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie  proponowany porządek, 

który został przyjęty jednogłośnie: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu obrad  XXVI Sesji Rady Gminy 

3. Podjęcie uchwał w sprawach zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z 

wodociągu Koszewo, Boćki, Dołubowo, Oleksze, (XXVII-182-14 i XXVII-183-14) 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2014 rok  

(XXVII-184-2014)  
5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2013 rok (XXVII-185-2014) 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Boćki z tytułu 

wykonania budżetu za 2013 rok (XXVII-186-2014) 

7. Informacja Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał Rady 

8. Sprawy różne 

9. Interpelacje i zapytania radnych 

10. Odpowiedzi Wójta na wnioski i interpelacje 

11. Zamknięcie obrad sesji 
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Ad pkt 2.  

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że protokół z XXVI Sesji był wyłożony do wglądu 

na 7 dni przed Sesją i do czasu otwarcia niniejszej Sesji,  zapytał czy są  jakieś uwagi lub 

pytania. Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący poddał pod głosowanie  przyjęcie protokołu z 

obrad XXVI Sesji Rady Gminy „za” – oddano 13 głosów /przyjęto jednogłośnie/ . 

Ad pkt 3. 

Głos zabrał Wójt Gminy, powiedział że tym razem nie wnioskuje o podwyższenie ceny wody, 

przedkłada projekty uchwał ze stawkami w wysokościach z roku ubiegłego. Taryfy cen i 

stawek opłat dla odbiorców wody na terenie  gminy są w równej wysokości bez względu z 

którego wodociągu jest kupowana. Gmina korzysta z 4 ujęć wody, z wodociągu "Koszewo" 

gmina Brańsk, wodociągu "Boćki", wodociągu "Oleksze" gmina Orla i wodociągu 

"Dołubowo" gmina Dziadkowice. Urząd Gminy Boćki dokonuje rozliczenia sprzedaży wody 

z wodociągu Boćki i Koszewo. Hydrofornia w Boćkach jest po remoncie i funkcjonuje dość 

dobrze, planuje się odłączenie miejscowości  korzystających z zakupu wody z sieci Koszewo 

i przyłączenie ich do sieci wodociągowej w Boćkach. W przedkładanych projektach uchwał, 

proponowana cena wody kształtuje się na wysokości ceny roku ubiegłego i wynosi 2,59 zł 

brutto za 1m
3
. Opłata abonamentowa miesięcznie 3,78 zł brutto. Natomiast opłatę za 

przyłączenie do urządzeń wodociągowych proponuje się w kwocie 1230 zł brutto. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są pytania w tym temacie. 

Pani Sołtys wsi Siekluki informowała, że w godzinach wieczornych nie ma wody w kranach. 

Pan Wójt powiedział, że w tej sprawie porozmawia z Wójtem Gminy Dziadkowice. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytywał projekty uchwał i poddawał pod głosowanie. 

 

Uchwała Nr XXVII/182/14  Rady Gminy Boćki z dnia 29 maja 2014 roku w sprawie 

zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę wodociągu "Koszewo" 

- podjęta jednogłośnie   za- oddano 13 głosów 

 

Uchwała Nr XXVII/183/14  Rady Gminy Boćki z dnia 29 maja 2014 roku w sprawie 

zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę wodociągów "Boćki", "Oleksze" i 

"Dołubowo" 

- podjęta jednogłośnie  za - oddano 13 głosów 

 

ad pkt 4. 

Głos zabrał Wójt Gminy powiedział, że zmiany polegają na przesunięciu środków w planie 

wydatków budżetowych między rozdziałami, środki z dróg przesuwa się na remont dróg - 

usuwanie skutków popowodziowych.  Zwiększa się i zabezpiecza środki na odłów psów, na 

wypłatę stypendiów, wykonanie dokumentacji kosztorysowej na modernizację świetlic 

wiejskich we wsi Nurzec i Bodaczki /remonty dachów/.  

Pytań i uwag radni nie zgłosili. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

 Uchwała Nr XXVII/184/14  Rady Gminy Boćki z dnia 29 maja 2014 roku w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2014 rok 

- podjęta jednogłośnie  za - oddano 13 głosów 

 

ad pkt 5 

Pani Andrzejuk Mirosława Skarbnik Gminy powiedziała, że wszystkie sprawozdania z 

merytorycznego i finansowego wykonania zadań, które przedłożyli kierownicy jednostek oraz 

Wójt - Radzie Gminy, były radnym przekazane na piśmie i dodatkowo omówione na 

posiedzeniach komisji i Sesji Rady, dziś trzeba je przyjąć uchwałą. Sprawozdania finansowe 

sporządzono na dzień 31 grudnia 2013 roku i są to: 1) Bilans z wykonania budżetu, jednostki 
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samorządu  terytorialnego Gminy Boćki; 2) Łączny bilans samorządowych jednostek 

budżetowych; 3) Łączny rachunek zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych; 4) 

Łączne zestawienia zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych; oraz 

sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2013 rok. 

Pani Skarbnik zapytała, czy  radni potrzebują dodatkowych wyjaśnień w przedmiotowym 

temacie, bądź mają uwagi lub pytania. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poddał 

pod głosowanie: 

 

Uchwała Nr XXVII/185/14  Rady Gminy Boćki z dnia 29 maja 2014 roku w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdań finansowych wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Boćki za 2013 rok 

- podjęta jednogłośnie  za - oddano 13 głosów 

 

ad pkt 6 

Głos zabrał Wójt Gminy, omówił w skrócie sprawozdanie z wykonania budżetu za 2013 rok. 

Wypracowano wolne środki w kwocie 1 mln 332 tys zł. W 2013 roku ze środków budżetu 

spłacono raty kapitałowe zaciągniętych kredytów długoterminowych 647 tys zł. W ramach 

zadań własnych wydatkowano kwotę 4 mln 670 tys zł w tym na programy finansowane z 

udziałem środków Unii Europejskiej wydatkowano 2 mln 800 tys zł.  

Z dochodów własnych w 2013 roku finansowano zadania inwestycyjne; 1) Modernizacja 

urządzeń kanalizacji sanitarnych w Boćkach - 17 tys zł; 2) Przebudowę drogi Wandalin" - 303 

tys zł; 3) "Remont dróg położonych w obrębie gruntów wsi Bodaki" - 206 tys zł; 4) 

"Przebudowę drogi gminnej Sielc - Siedlece do drogi powiatowej Siekluki" - 1 mln 30 tys zł; 

5) Przebudowę drogi gminnej Żołoćki - Wojtki" - 313 tys zł.  

Z udziałem środków Unii Europejskiej realizowano programy finansowe: 1) Projekt "Remont 

świetlicy wiejskiej w Krasna Wieś" w ramach działania "Odnowa i Rozwój Wsi" - 108 tys zł; 

2) Projekt "Remont Świetlicy wiejskiej w Starowsi" w ramach działania "Odnowa i Rozwój 

Wsi" - 69 tys zł.; 3) Projekt "Budowa  przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie 

gminy" - 2 mln 600 tys zł.  

Przekazano dotacje celowe na zadania inwestycyjne dla powiatu w kwocie 189 961 złotych na 

modernizację drogi powiatowej Nurzec - Szeszyły i na modernizację drogi od granicy 

powiatu - Sielc. 

Stan zadłużenia gminy na koniec 2013 roku wynosi 5 813 198 zł, w tym pożyczka na 

wyprzedzające finansowanie zadań realizowanych z udziałem środków pochodzących z 

budżetu Unii Europejskiej w kwocie 1 558 198 złotych. 

Wniosków i uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr II-00321-12/14 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 19 marca 2014 roku w sprawie 

wyrażenia pozytywnej opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Boćki sprawozdaniu z 

wykonania budżetu gminy za 2013 rok. 

Opinia w załączeniu do protokołu/. 

Przewodniczący poinformował, że Komisja Rewizyjna Rady Gminy Boćki również 

pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu. 

Komisja Rewizyjna stwierdziła, że wykonanie budżetu przebiegało w sposób prawidłowy, 

zgodnie z ustaleniami Rady Gminy. Podstawowe zadania gospodarcze i finansowe 

realizowano zgodnie z planem.  Wójt bardzo dużo angażował się w pozyskiwanie środków na 

realizację zadań inwestycyjnych. Biorąc powyższe pod uwagę Komisja Rewizyjna  wystąpiła 

do Rady Gminy z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2013 r. 
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Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek i opinię Komisji Rewizyjnej, odczytał 

Uchwałę Nr II-00322-5/14 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku z dnia 15 kwietnia 2014 roku w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii o 

przedłożonym przez Komisję Rewizyjną wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium za 2013 

/Wniosek i opinie w załączeniu do protokołu/. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

 

Uchwała Nr XXVII/186/14  Rady Gminy Boćki z dnia 29 maja 2014 roku w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Boćki z tytułu wykonania budżetu gminy za 2013 r 

- podjęta jednogłośnie  za - oddano 13 głosów 

 

ad pkt 7 

Wójt poinformował o realizacji uchwał Rady Gminy. Zakończony został remont dachu na 

budynku byłej szkoły we wsi Wiercień. Przeprowadzono przetargi na remonty świetlic we 

wsi Jakubowskie i Boćki. Otrzymano już środki na remont dróg popowodziowych, będą 

remontowane dwie drogi w obrębie wsi Wygonowo i  ulica wsi Śnieżki. Na remont drogi w 

obrębie wsi Wygonowo odbyto już przetarg. Zgodnie z podjętymi uchwałami zostały 

przekazane środki pieniężne na remonty dróg powiatowych w obrębie wsi Piotrowo Trojany 

oraz Hawryłki - Starowieś. Powiat również jest po przetargu i przystępuje  do remontu. Na 

2015 rok przewidziany jest remont drogi powiatowej Starowieś - Knorydy ale tam występuje 

problem, ponieważ około 10-ciu właścicieli działek nie żyje i nie można uzyskać pozwolenia. 

Również występuje problem z budową powiatowej drogi Mołoczki - Żuki, droga jest za 

wąska. Wójt poinformował, że od kilku lat wzywany jest na rozprawy do Komisji 

Regulacyjnej ds Gmin Wyznaniowych Żydowskich w Warszawie, ponieważ Gmina 

Żydowska ubiega się o przeniesienie własności, chce odzyskać swoje mienie, działki, 

cmentarze, budynki.  

Aktualnie w ostatnich dniach weszło nowe zadanie, budowa kolektorów słonecznych, 

wpłynęło już pismo w tej sprawie, inwestycja ma być ukończona i rozliczona w maju 

przyszłego roku. Wniosek złożony był na 424 szt, po uaktualnieniu listy jest chętnych 310 

gospodarzy, trzeba będzie poprawić wniosek. Mieszkańcy będą wpłacać po 1500 zł na małe 

200 litrowe i po 2200 zł na duże 300 l solary. Wójt podpisze umowę  dopiero po dokonaniu 

wpłat, a następnie ogłosi przetarg na wyłonienie wykonawcy. 

Sołtys wsi Piotrowo Krzywokoły zapytał kto ustalił, że dwa solary to 200 litrów wody, a trzy 

to trzysta litrów i dlaczego montowanie na dachu, a nie z boku, korzystniejsze ustawienie to 

obok domu. 

Wójt odpowiedział, że był wynajęty z uprawnieniami projektant, praktyk od 25 lat i tak 

ustalał. Teraz każdy indywidualnie  powinien zapoznać się z projektem w pokoju nr 7 u Pani 

Kruszewskiej Moniki. 

 

ad pkt 8 

W sprawach różnych poruszono następujące tematy: 

1. Radna Pani Krystyna Piotrowska zwróciła uwagę, że równarki na drogach źle pracują, 

droga Wygonowo - Chranibory w czasie równania została uszkodzona, a nie naprawiona. 

Fakt nieprawidłowego równania dróg poparli sołtysi wsi Sielc i Nurzec. Wypowiadano się, 

żeby Pan Szymczuk  pracownik ds drogownictwa wcześniej przed stwierdzeniem karty pracy, 

pojechał na drogę i sprawdził czy praca została wykonana właściwie. 

2. Sołtys wsi Piotrowo Krzywokoły poruszył sprawę własności parkingu przy drodze 

krajowej 19 we wsi Piotrowo. Sugerował, żeby każdą planowaną bądź wykonywaną we wsi 

inwestycję, wcześniej przekonsultować z mieszkańcami. Zdaniem Sołtysa budowa drogi 
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Wygonowo - Osmola jest zbędna, z tej drogi korzysta mało mieszkańców, można było 

zakwalifikować inną drogę więcej uczęszczaną. 

Sołtys wsi Wygonowo odpowiedział, że droga jest potrzebna, jest to połączenie wsi 

Wygonowo z  wsią Hornowo, nie trzeba korzystać z objazdów. 

Pan Wójt powiedział, że w sprawie własności parkingu było zorganizowane we wsi zebranie, 

na którym Wójt informował że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych w Białymstoku 

wystąpiła z wnioskiem do Ministerstwa Spraw Wewnętrznych o unieważnienie decyzji 

Wojewody i chce przejąć działkę na części której znajduje się parking. Na zebraniu wiejskim 

we wsi Piotrowo Krzywokoły, Wójt proponował żeby nieruchomość przejęła wieś, bądź 

gmina, wieś odmówiła nie wyraziła zgody. Ministerstwo stwierdziło nieważność decyzji 

Wojewody, Wójt  składał odwołanie, ale własność uzyskała Dyrekcja Dróg Krajowych. 

3. Sołtys wsi Starowieś poruszył sprawę dzikich wysypisk śmieci. 

Pan Wójt odpowiedział, że sprawa śmieci została uregulowana, nie ma potrzeby wywożenia 

śmieci do lasu, gdyż są odbierane z podwórka. Jeżeli jeszcze jest gdzieś dzikie wysypisko to 

się je sprzątnie. Zdaniem Wójta problem ten został już rozwiązany. 

4. Sołtys wsi Nurzec wypowiadała się na temat odłowu dzikich psów. 

Pan Sekretarz odpowiedział, że zgłoszenia od mieszkańców wciąż napływają, odłowy 

odbywają się na bieżąco, ostatnio odłowiono 10 szt psów. Koszt za jednego psa 1500 zł.  

5. Sołtys wsi Pasieka, zapytał czy na gminie planuje się rozwój turystyki, na przykład budowę 

zalewu lub coś innego. 

Pan Wójt odpowiedział, żeby z takimi wnioskami występować do Strategii gminy, zdaniem 

Wójta wybudowanie zbiornika wodnego będzie drogo kosztowało i utrzymanie też będzie 

kosztowne. Trzeba zastanowić się czy zbiornik jest niezbędny i czy będą z tego korzyści. 

Wójt proponuje budowę ścieżek rowerowych. 

6. Sołtys wsi Dziecinne zapytał, czy przewiduje się remont budynku świetlicy we wsi. 

Pan Wójt powiedział, że z tym pytaniem trzeba zwrócić się do mieszkańców wsi. Chodzi o to 

czy świetlica jest im potrzebna, czy będzie prowadzona działalność kulturalna i czy będzie z 

niej ktoś korzystał. Zakwalifikowanie do remontu zależy od samych mieszkańców, jeżeli jest 

taka potrzeba to remont będzie. 

7. Wójt przypominał sołtysom, że wsie mają fundusze sołeckie i trzeba zacząć je realizować, 

ponieważ terminy będą krótkie i szybkie do realizacji. 

ad pkt 9 i 10 

1. Pani Sołtys wsi Siedlece zgłosiła, że na nowo wybudowanej drodze powstały wyrwy, 

usunąć w ramach gwarancji. 

Pan Wójt odpowiedział, że wie o tym i informowano wykonawcę.  

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady Sesji. 

Protokołował: 

Helena Kłosińska 

Przewodniczący Rady Gminy 

Krzysztof Bazylewski 

 

 

 

 

 

 


